
 

TV Slovenija 1, 15.06.2016, ODMEVI, 22:00 – Magnetogram! 

SLAVKO BOBOVNIK: Zaradi napovedane zamenjave treh nadzornikov Luke Koper so se strasti pri 

vseh, ki jih to zadeva zelo razgrele. A SDH vztraja pri svojih kandidatih tudi po pogovoru z upravo in 

prvo nadzornico. 

EDI MAVSAR: Da je vodstvo SDH, ki je odredilo menjavo v nadzornem svetu Luke le lutka v rokah 

visoke politike, na Primorskem ne dvomi tako rekoč nihče. Drugače seveda na aktualne zadeve gledajo v 

prestolnici, ki menjave utemeljujejo s slabo pripravljeno strategijo razvoja pristanišča. 

MARKO JAZBEC (predsednik uprave SDH-ja): Po našem mnenju je tako z vidika prihodkov, kot z 

vidika stroškovne potratnosti premalo ambiciozen. Tukaj vstopamo, Luka vstopa tudi v neko večje, daljše 

investicijsko obdobje in v tem smislu ne vidimo jasne povezave v doseganju višjih denarnih tokov. 

EDI MAVSAR: A vodstvo Luke pod Matićevo upravo kljub težavam s prezasedeno železniško povezavo 

do Divače ruši rekord za rekordom. V ozadju so torej drugi razlogi, so prepričani Primorci, ki so danes 

na to temo sklicali javno tribuno. 

PETER MAJCEN (Konfederacija sindikatov 90): Zadnjih 10 let si Nemci že vsaj 4, 5 krat, 5 poskusov je 

bilo, da bi si pridobili Luko Koper oziroma vsaj njihov kontejnerski terminal. Torej gre za širok interes, 

gre za to kdo bo obvladoval logistiko, kdo bo obvladoval pristanišča. 

EDI MAVSAR: In tu nastopi vloga Jürgena Sorgenfreia, soavtorja študije, ki državi pred drugim tirom 

predlaga gradnjo zalednih terminalov v Divači. Moteče je tudi njegova nekdanja vloga vodje marketinga 

v Luki Hamburg. 

JÜRGEN SORGENFREI (kandidat za nadzornika Luke Koper): To ne drži. Tam sem delal nekoč. Nehal 

sem že leta 2009 in danes sem zaposlen v ameriškem podjetju. Delam v Frankfurtu, ne več v Hamburgu. 

Tu ni nikakršnih povezav. 

EDI MAVSAR: A za nekdaj zaposlene, ki so soustvarjali rast in razvoj Luke so stvari preproste. 

DANILO IVANIČ (nekdanji zaposleni v Luki Koper): Nemci niso mogli priti s topovi, z avioni in s tanki. 

Prihajajo z milijardami zdaj in na žalost imamo pri nas take ljudi, ki vidijo, da bodo na lahek način prišli 

do denarja. 

MARJAN KRIŽMAN (Združenje protifašistov, borcev za vrednote NOB-ja in veteranov Koper): Če nas 

vlada ne bo slišala in razumela, ki hodi na volitve, potem ne vem kdo nam lahko pomaga. 

EDI MAVSAR: In kako naprej? Na SDH kot pravijo ne vidijo potrebe po menjavi luške uprave, a to 

lokalne skupnosti in sindikatov ne pomirja. Še več. Odpira nova vprašanja o potrebnosti menjave 

nadzornikov. 

SLAVKO BOBOVNIK: In zdaj gospa, ki se vsaj tako kaže po manj kot treh letih poslavlja z vrha 

nadzornega sveta. Gospa Alenka Žnidaršič Kranjc dober večer. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Dober večer. 

SLAVKO BOBOVNIK: Zdaj bom poenostavil stališča SDH-ja. Odpoklicali vas bodo zato, ker slabo 

delate, ne uresničujete strategije lastnika, torej države. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): A tole pa ne boste 

speljal skozi. Se pravi nas so pohvalili. 

SLAVKO BOBOVNIK: Res? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Mi smo v dveh letih 

pripeljali Luko Koper med na prvo mesto med državnimi podjetji po EBID oziroma dobičkonosnosti. 

Smo edino državno podjetje, ki ima 37 procentni donos EBID in edini očitek je, da bo do leta 2019 padla 

po strategiji na 36 in da ne gradimo v kar se strategije tiče terminala v Divači. 

SLAVKO BOBOVNIK: Dobro, pa recimo temo strateško slabo delo, premalo boste ustvarjali do leta 19, 

ki ga omenjate. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Meni so v povezavi 

z dosedanjim delom v osnovi povedali samo tri stvari. Prvo mi je gospod Jazbec v povezavi z Vini Koper 

in sicer, da moramo brez da nas informirajo Vina, brez da nas Istrabenz kot privatna družba informira o 

vseh podatkih, ki jih ima v povezavi z prodajo Vini Koper, brez da nas seznani z njihovimi ponudbami in 

tako naprej, da moramo prodajat Vina Koper skupaj z Istrabenzom in da ne smemo izkoristiti naše 

priložnosti, da izkoristimo prednostno pravico in bi rekla nekaj s to strateško naložbo zaslužimo, če bi se 

odločili za prodajo. Kar je popolnoma nesprejemljivo, da se nekdo, ki vodi državno premoženje zavzema 

za interese privatne družbe. 

Druga stvar imela sem klic ministra za Gašperšiča v povezavi s tem, da moram gospoda Matića zamenjati 

in sicer zaradi dveh stvari. Prva, ker ne dovoli oziroma ne podpiše vstopa Luke Koper v Holding, za kar 

njegovega podpisa mimogrede sploh ne rabi in druga zadeva zato, ker ne pristaja na to, da odpre 

koncesijsko pogodbo. Odpiranje koncesijske pogodbe pa pomeni možnost delitve območja na katerem 

dela Luka Koper v tem trenutku na dva dela, kar posledično pomeni, da bi Luka Koper zmanjšal si 

možnost obstoja in delovanja, nekdo drug bi pa na istem območju pač stvari peljal naprej. 

SLAVKO BOBOVNIK: Vse to kar ste zdaj našteli, prodaja Vina Koper in ta zadnja stvar to je 

neuresničevanje strategije, tako kot si jo je lastnik zamislil. Malce vendarle drži tista moja prva.  

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ja to pa moram res 

reči, čeprav danes so mi povedali, da oni strategije še nimajo. Oni jo bodo začeli računati in delati šele, 



ko v firmo pridejo, ker kot je menda gospod Počivalšek povedal mislijo, da je 90 procentov podatkov, ki 

jih Luka Koper daje, napačnih. 

SLAVKO BOBOVNIK: Se vi počutite zdaj malo izigrane? Mnogi menijo, da ste prišli v Luko Koper 

samo zato, da odstranite Gašparja Gašparja Mišiča. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Jaz sem prišla v Luko 

Koper zato, ker sem verjela, da mora gospod Mišič iti in bom rekla lastnik ima vso pravico, da zamenja 

nadzorni svet. Problem je, da bo skozi to zamenjal strategijo Luke Koper, ki je ustrezna in v evropskih 

razmerah dosega nadpovprečne dobičkonosne rezultate. 

SLAVKO BOBOVNIK: Prej ste rekli, ste omenili telefonski klic. Nekako se je razširilo, da vam grozijo. 

Vam res grozijo? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Da. 

SLAVKO BOBOVNIK: Kdo vam grozi? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Mislim zdaj ime pa 

priimka ne morem povedati ampak v povezavi z aktivnostjo, ki smo jo imeli v zadnjem mesecu. Namreč 

imamo jasno predstavo o tem kako delati drugi tir, so mi jasno povedali, da če bom nadaljevala nimam 

kaj delati v Sloveniji in drugo, da moram skrbeti za, da je ogroženo moje življenje.  

SLAVKO BOBOVNIK: Gospa Žnidaršič Kranjc stroškov dela niste dovolj znižali po mnenju države.  

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ali drugače, danes 

so tudi povedali pred celotno upravo in delavskim direktorjem, da to ni res, kljub temu, da vidimo 

posnetke danes na vaši televiziji, da je bilo to izjavljeno. Rekli so nam pa nekaj drugega. Stroški naj bi se 

do leta 2019 povečali za 40 odstotkov, kar je nesprejemljivo vendar mi rasemo vsako leto na prihodkih 

in na pretovoru preko 11 procentov. V štirih letih to pomeni 50 procentov, kar pomeni, da rasejo stroški 

dela manj kot rasejo prihodki. Hkrati pa se sprašujem po katerih podatkih je gospod Jazbec prišel, po 

kateri poti je gospod Jazbec prišel 

do teh podatkov glede na to, da ti podatki v strategiji niso bili razkriti in glede na to, da do teh podatkov 

nebi smel priti oziroma jih ne more imeti, ker jih vsi drugi delničarji nimajo. 

SLAVKO BOBOVNIK: Poglejte, nekoliko smo seštevali pretovor v severno jadranskih pristaniščih v 

letu 2015. To so tone, ki po mnenju gospoda iz Nemčije, ki naj bi prevzel vaše mesto, ki se lahko kaj hitro 

spremenijo. Bi ta vaša strategija še vedno držala recimo Koper vsaj na drugem, če že ne na prvem mestu 

izmed teh treh pristanišč? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Če ne bomo resno 

nadaljevali strategije, ki je ni pripravila ta uprava ampak jo je pripravila cela strokovna ekipa Luke Koper 

in če ne bo se začela država hitreje odzivati na posamezne probleme, ki jih lahko reši samo ona in to firmi, 

ki je v njeni lasti kot je na primer ureditev drugega vhoda in dovoljenje, da vzamejo v najem dodatne 

skladiščne površine, potem se nam lahko zgodi, da luka zgubi konkurenčno prednost, ki jo danes ima in 

zato se borimo. Jaz se ne borim za to, da se ukvarjam z Luko Koper, ker mi je to, da sem danes ob tej uri 

odveč, ob tej uri običajno spim. 

SLAVKO BOBOVNIK: Poglejte. Slišati je, da naj bi vi imeli neko konstrukcijo, nek načrt kako priti do 

drugega tira s pomočjo denarja iz luke in zavarovalnic. Gospod Jazbec pravi, da to ni nikakršen plan, da 

osnov tega načrta sploh ne pozna, mu jih niste razložili. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ne, saj me tudi ni 

vprašal. Tisti, ki sem jim pa poskušala to povedati so mi pa povedali to, kar sem vam prej povedala.  

SLAVKO BOBOVNIK: Kdaj bo torej tir do Luke Koper z vami, kot nadzornico ali s kom drugim, 

zgrajen? Do kdaj lahko ta luka dela brez tega tira? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Luka lahko dela brez 

tega tira z načrtovano rastjo tam do leta 2020, 2022 ob tem, da se nam bodo povečali kamionski prevozi 

in to do nivoja, ki bo postal za državljane te Slovenije nesprejemljiv, hkrati pa seveda del tovora v luko 

ne more iti brez, da gre po železnici, ker je za določene oblike tovora kakršen drugi koli tovor 

nesprejemljiv, tako da mi s tem zamujamo. 

SLAVKO BOBOVNIK: Gospod, ki naj bi prišel na vaše mesto je pred časom delal v luki Hamburg. 

Mislim, vidite vi v tem nasprotje interesov, strah? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): To, da se on hvali, 

da že 10 let ni tam, pa mu je hkrati naša država naročila analizo iz katere on dokazuje, da bomo mi 

zaostali, potem sta dve stvari. Ali še ima v Hamburgu povezave, da je lahko koga vprašali pa je po desetih 

letih, če je ven, že nestrokoven. 

SLAVKO BOBOVNIK: Predvidevate na skupščini, ki se ima zgoditi, da lahko ostanete? 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ne. Jaz s 1. julijem 

zapuščam to, ta izziv in to delovno mesto oziroma ta hobi in nadaljujem izključno na projektih, ki jih pač 

imam in na novih, ki jih začenjam v septembru mesecu. 

SLAVKO BOBOVNIK: Ampak samo hobi to pa zagotovo ni bil. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ne, bil je to hud 

napor in mislim, da je to zadnja etapa tega napora. 

SLAVKO BOBOVNIK: Gospa Alenka Žnidaršič Kranjc hvala lepa za pojasnila. 

Dr. ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Hvala tudi vam. 


